
PROTOKÓŁ  Nr  XXXVIII/2014 

z obrad sesji Rady Miejskiej 

odbytych w dniu  30 stycznia  2014r. 

 

Ad. 1.  W sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Chodecz przy ul. Kaliskiej 2 o 

godz. 10 00 Przewodnicząca Rady Miejskiej w Chodczu – Danuta Warszawska dokonała 

otwarcia obrad XXXVIII sesji Rady Miejskiej w Chodczu. Powitała radnych, Burmistrza 

Chodcza – Kazimierza Sawińskiego, Sekretarza MiG Chodecz – Benedykta 

Nowakowskiego, Skarbnika MiG Chodecz – Danutę Nowakowską, kierowników jednostek 

budżetowych, kierowników zakładów pracy, sołtysów oraz pozostałe osoby obecne na 

Sali. Przewodnicząca powitała także Przewodniczącą Miejskiej Komisji Wyborczej – 

Dorotę Bielecką.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, iż w obradach sesji uczestniczy 13 radnych na 

stan 15 radnych, wobec powyższego obrady dzisiejszej sesji są prawomocne do 

podejmowania uchwał. Na Sali nie jest obecny radny Bohdan Kluzik. Przewodnicząca 

Rady Miejskiej przeszła do następnego punktu porządku obrad – przedstawiła 

proponowany porządek obrad sesji jak niżej. 

 
Proponowany  porządek  obrad: 
 
1. Otwarcie. 

- stwierdzenie prawomocności obrad, 
- przyjęcie porządku obrad, 
przyjęcie  protokołu z poprzedniej sesji, 

2.   Złożenie ślubowania. 
3.   Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

- przedłożenie  informacji przez  Burmistrza, 
- dyskusja, 

4.  Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie   
      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji. 
       -  udzielenie przez  Burmistrza Chodcza odpowiedzi i wyjaśnień co do przedłożonych            
wniosków z posiedzeń Komisji, 
       -  dyskusja, 
5.   Uchwała w sprawie uchwalenia   Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy   
      Chodecz na lata 2014 – 2022. 



       -  przedłożenie  projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej MiG – P. Skarbnik, 
       -  opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy Zespół we Włocławku, 
       -  opinia Komisji Budżetu i Finansów, 
       -  dyskusja, 
       -  podjęcie uchwały, 
6.   Uchwała w sprawie uchwalenia  budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 2014. 
      -  przedłożenie  projektu  budżetu Miasta i Gminy  – P. Skarbnik 
      -  opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej  w Bydgoszczy Zespół we Włocławku, 
      -  opinia Komisji Budżetu i Finansów, 
      -  dyskusja, 
      -  podjęcie uchwały, 
7.   Uchwała w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Zalesiu. 
      -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie -  Sekretarz MiG. 
      -  opinia Komisji Oświaty Zdrowia, Kultury i Sportu, 
      -  dyskusja, 
      -  podjęcie uchwały, 
8.   Uchwała w sprawie udzielenia pełnomocnictwa do reprezentowania Urzędu Miasta i  
      Gminy Chodecz – Rada Miejska w Chodczu przed Sądem Okręgowym we Włocławku  
      Wydział Pracy i Ubezpieczeń Społecznych. 
       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie -  Przewodniczący Rady 
Miejskiej, 
       -  opinia Komisji Budżetu i Finansów, 
       -  dyskusja, 
       -  podjęcie uchwały, 
9.   Uchwała w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania taryf za zbiorowe 
zaopatrzenie w   
      wodę i odprowadzanie ścieków. 
       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie -  Kierownik ZGK P. Grzybowski, 

- -  opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 
       -  dyskusja, 
       -  podjęcie uchwały, 
10.  Interpelacje i  zapytania radnych. 
11.  Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
12.  Zakończenie  obrad  sesji. 
 
Przewodnicząca – Danuta Warszawska poddała pod głosowanie przedstawiony porządek 

obrad sesji. Za przyjęciem proponowanego porządku było 13 radnych, przeciwnych nie 

było, wstrzymujących nie było. Porządek obrad  XXXVIII sesji został przyjęty 13 głosami 

za. 

Przewodnicząca Rady przekazała, iż protokół z obrad poprzedniej sesji został 

sporządzony, był przedłożony do wglądu, każdy zainteresowany miał możliwość 



zapoznania się z protokołem w Biurze Rady. Protokół został poddany pod głosowanie. Za 

przyjęciem protokołu Nr XXXVII głosowało – 13 radnych, przeciwnych – 0, 

wstrzymujących się – 0. Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty 13 głosami za. 

 
Ad. 2.   Złożenie ślubowania. 
 
 
Przewodnicząca – Danuta Warszawska przekazała głos w przedmiotowej sprawie 

Sekretarzowi M i G Chodecz. 

Sekretarz – Benedykt Nowakowski poinformował, iż w dniu 12 stycznia 2014 roku 

odbyły się wybory uzupełniające w okręgu wyborczym nr 10, obejmującym sołectwa 

Mstowo i Strzyżki. Jeżeli chodzi o liczbę osób uprawnionych to były to 304 osoby, w 

wyborach wzięły udział 144 osoby, głosów ważnych oddano 140. Kandydaci do Rady to 

Pan Szałański Jerzy – 38 głosów (27,14% głosów), Grabczyński Jarosław – 66 głosów 

(47,14%), Adryjańczyk Anna – 36 głosów (25,5%). Mandat Radnego Rady Miejskiej w 

Chodczu otrzymał Pan Grabczyński Jarosław Piotr. W związku z powyższym Sekretarz 

MiG Chodecz zwrócił się do Przewodniczącej Miejskiej Komisji Wyborczej z prośbą o 

wręczenie zaświadczenia.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej poinformowała, iż zgodnie z art. 23 Ustawy o 

Samorządzie Gminnym przed przystąpieniem do wykonywania mandatu radni składają 

ślubowanie. Przewodnicząca – Danuta Warszawska poprosiła wszystkich o powstanie, 

odczytała tekst ślubowania a Pan Jarosław Grabczyński powiedział „Tak mi dopomóż 

Bóg”. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, iż Pan Jarosław Grabczyński jest od tej chwili 

pełnoprawnym członkiem Rady i może od tej chwili głosować. Następnie Pani 

Warszawska pogratulowała nowemu Radnemu. 

 

Ad. 3.    Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
 
 
Przewodnicząca Rady udzieliła głos Burmistrzowi Chodcza. 

Burmistrz Chodcza – Kazimierz Sawiński przedłożył sprawozdanie z działalności między 



sesjami.  

Treść sprawozdania stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Pani Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radna – Grażyna Wilińska zapytała o podpisanie umowy na organizację 11 listopada w 
zeszłym roku, czy mamy rozumieć, że dodatkowe pieniądze wpłynęły do budżetu a w 
zeszłym roku były zapłacone z naszych pieniędzy. 
Skarbnik MiG Chodecz wyjaśniła, iż przeciągany był ten wniosek i 11 listopada był 
zapłacony zgodnie z planami z naszych środków, udało nam się sfinalizować 8 stycznia, 
rozliczenie tej imprezy nastąpi do końca lutego i jeżeli wszystko będzie pomyślnie 
będziemy mięli dodatkowe środki na imprezy. 
Radna Wilińska spytała jaka kwota będzie zwrócona.  
Skarbnik poinformowała, iż umowa jest podpisana na 19 tys. 600 zł i to jest umowa na 
zwrot. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej nadmieniła, iż rozmowy z Komendantem Policji – Panem 
Stachowiakiem trwają, na dniach mamy dostać informacje gdzie ten rewir będzie, czy to 
będzie Chodecz, czy Lubień. Przewodnicząca wskazała, iż Chodecz podjął duże starania 
aby ten rewir powstał w Chodczu ale decyzja należy do Pana Stachowiaka. 
 
W wyniku braku dalszych pytań Pani Przewodnicząca zamknęła dyskusję. 
 
Ad. 4.   Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie  
międzysesyjnym. 
 
 
Przewodnicząca Danuta Warszawska poprosiła przewodniczących stałych Komisji Rady 

Miejskiej o przedłożenie sprawozdań z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Komisji Rady Miejskiej przedłożyli sprawozdania z odbytych posiedzeń 

jak niżej: 

Przewodnicząca poprosiła o udzielenie informacji Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

Pan Arkadiusz Koza – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przekazał, iż Komisja spotkała 

się 1 raz – 16 stycznia 2014r. na wspólnym posiedzeniu wszystkich stałych Komisji Rady. 

Na tym posiedzeniu analizowano projekt budżetu MiG Chodecz na 2014r. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Pan Kazimierz Powietrzyński 

poinformował, iż Komisja spotkała się 2 razy – 9 i 16 stycznia 2014r. Omawiano projekt 

budżetu na 2014 rok oraz Wieloletnią Prognozę na lata 2014 - 2022. Przewodniczący 

Komisji powiedział również iż 16 stycznia w drodze głosowania pozytywnie zaopiniowano 



budżet tej Gminy na 2014r. ze zmianami. Zmieniono kwotę upoważnienia Burmistrza do 

zaciągania kredytów krótkoterminowych z 1mln złotych do 600 tys. zł. Następnie na 

wniosek Przewodniczącego Komisji Infrastruktury przesunęliśmy kwote 15 tys. zł na 

utrzymanie dróg lokalnych z założeniem ze Komisja dopilnuje tego. Kolejna sprawa to od 

10 tys. zł przyszły kwoty na dotacje dla stowarzyszeń, głównie sportowych. Odnośnie 

inwestycji w budżecie zaplanowano inwestycje na około 1mln złotych. My jako Rada 

dążyliśmy do tego by poczynić takie oszczędności by na inwestycje nie brać kredytów. 

Planowane inwestycje to remont budynku szkoły – 350 tys., budowa przydomowych 

oczyszczalni ścieków II etap – 320 tys., adaptacja budynku po zlewni mleka w Woli 

Adamowej – 30 tys., przebudowa miejsca rekreacji na jeziorem Chodeckim – 513 tys. z 

czego ponad 300 tys. to jest dotacja i mamy rezerwy inwestycyjne w kwocie 207 tys.   

Przewodniczący Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej – Pan Wiesław Feliniak 

powiedział, iż Komisja odbyła 1 posiedzenie – 16 stycznia 2014r.  

Przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska – Pan Jerzy Stempczyński 

udzielił informacji, iż Komisja spotkała się 1 raz – 22 stycznia. Tematem była prośba Rady 

aby przyjrzeć się projektowi nad jeziorem Chodeckim. Pan Bontal wyjaśnił niejasności i 

przyjmujemy to w dobrej wierze. Nie ma problemu jeżeli chodzi o finansowanie i 

wykonanie robót, chodzi o ewentualną przeszkodę związaną z gruntami spornymi, 

których właścicielką jest Pani Emilia Skiermańska. Ponadto Pan Stempczyński 

poinformowała iż Komisja zapoznała się z nowymi taryfami za wodę i ścieki a opinia jest 

pozytywna. Ceny nie rosną i planowane jest przekształcenie ZGK w spółkę i te ceny będą 

przynajmniej do momentu przekształcenia utrzymane. Przewodniczący Komisji 

poinformował także iż zajęto się sprawą mieszkania komunalnego w miejscowości strzygi 

ale sprawa jest skomplikowana. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu – Grażyna Wilińska 

poinformowała, iż Komisja spotkała się 1 raz na wspólnym posiedzeniu i 1 raz na 

wyjazdowym posiedzeniu – 22 stycznia z mieszkańcami Zalesia. Na tym spotkaniu 

mięliśmy podjąć opinię w sprawie zamiaru likwidacji SP w Zalesiu. Spotkanie okazało się 

owocne i burzliwe. Przewodnicząca Komisji – radna Wilińska przekazała najważniejsze 



uwagi. Z tego spotkania było widać, iż głównie wypowiadali się rodzice, co oznacza iż jest 

to walka o byt ich dzieci. Argumentem było to że jest to szkoła z najlepszymi wynikami 

jeżeli chodzi o szkołę podstawową, jest to szkoła z tradycjami istniejąca 86 lat, nie jest to 

szkoła do której dopłacamy najwięcej, brak zapewnienia jeżeli chodzi o dowóz dzieci, 

rodzice martwią się o bezpieczeństwo dzieci i o długie pozostawanie poza miejscem 

zamieszkania. Ponadto zarzucano brak długofalowej polityki oświatowej w gminie, a 

nauczycielom nie proponowano innych miejsc pracy, Pani Dyrektor prosi o czasowe 

wygaszanie ze względu, że być może na terenie szkoły zostanie zorganizowane jakieś 

stowarzyszenie. Rodzice się nie zgadzają by za naprawę finansów Gminy konsekwencje 

maja ponieść dzieci, uczniowie szkoły w Zalesiu. Komisja na podstawie tych wniosków 

negatywnie zaopiniowała projekt zamknięcia (likwidacji) szkoły w Zalesiu. 

 
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Chodczu otworzyła dyskusję. 

Dyskusji oraz pytań w tym temacie nie było ze strony radnych oraz gości, Przewodnicząca 

Rady Miejskiej zamknęła dyskusję. 

 
Ad. 5. Uchwała w sprawie uchwalenia   Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i 
Gminy   Chodecz na lata 2014 – 2022. 
 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej udzieliła głosu Skarbnik MiG Chodecz. 

Skarbnik MiG Chodecz – Danuta Nowakowska poinformowała, iż założenia do 

Wieloletniej Prognozy Finansowej zostały przedstawione na wspólnych posiedzeniach 

Komisji. Uzasadnienie stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca Rady poprosiła o opinię z Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Skarbnik MiG Chodecz odczytała opinię RIO co stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Kazimierz Powietrzyński wyraził pozytywną 

opinię Komisji. 

Przewodnicząca – Danuta Warszawska otworzyła dyskusję. 

Radna Grażyna Wilińska zapytała o zapis uchwały w paragrafie 4, wszystkie 



przedsięwzięcia które planujemy robić, pieniądze na ich wydatki są zaplanowane w 

budżecie, czy musimy upoważniać Pana Burmistrza do zaciągania zobowiązań.  

Skarbnika wyjaśniła, iż by organ wykonawczy mógł realizować określone zadania musi 

mieć upoważnienie, zobowiązaniem jest również podpisanie umowy z wykonawcą. 

Radna Wilińska zapytała jeszcze o wykaz przedsięwzięć WPF, 3 razy pojawia się tutaj 

modernizacja świetlicy wiejskiej w Woli Adamowej. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, iż jest to specyfika tego programu, jest ona raz wprowadzona, w 

różnych aspektach zawiera zakładki ale jak się zsumuje to wychodzi zgodnie z uchwałą. 

Radny Jarosław Grabczyński zadał pytanie co do załącznika nr 1 WPF, nie bywał wcześniej 

na posiedzeniach Komisji ani Rady dlatego ten temat nie jest mu znany. Chodzi o 

dochody ogółem, i mamy wyszczególnienie kwot, skąd w roku 2020 mamy nagle przyrost 

3 mln 700 przy obecnym budżecie.  

Pani Nowakowska wyjaśniła, iż rok 2020 jest rokiem bardzo odległym, trudno nawet 

przewidzieć rok 2014. To jest tylko prognoza i ta kwota nie jest niczym poparta. 

Radny Grabczyński stwierdził, iż to wyjaśnienie go nie zadowala, uważa, że ta prognoza 

jest wykonana niechlujnie. 

Radna Wilińska wskazała na pewne przeoczenie w załączniku nr 2 w dochodach 

bieżących suma nie zgadza się, brakuje 17 128 zł.  

Skarbnik MiG Chodecz – Danuta Nowakowska wskazała, iż nie jest to błąd, nie mamy tu 

wymienionych wszystkich. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej zamknęła dyskusję. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Grażyna Wilińska odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła Skarbnika MiG Chodecz o wyjaśnienie jaka ma 

być forma głosowania, bezwzględna czy zwykła większość głosów. 

Skarbnik odpowiedziała, iż to Pani Przewodnicząca prowadzi obrady. 

Przewodnicząca – Danuta Warszawska nadmieniła, że to Skarbnik powinien powiedzieć. 

Ponadto przypomniała, że w zeszłym roku były na ten temat rozmowy i zwykłą 

większością głosów zapada Wieloletnia Prognoza Finansowa. Pani Przewodnicząca 



odczytała paragraf 64. 

Przewodnicząca Rady poddała uchwałę pod głosowanie. Za głosowało 11, przeciw 1, 

wstrzymało 2. Stwierdziła, że powyższa uchwała Nr XXXVIII/195/14 została podjęta 11 

głosami za i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 6.   Uchwała w sprawie uchwalenia  budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 2014. 
 

Przewodnicząca Danuta Warszawska poprosiła Skarbnika MiG Chodecz - Danutę 

Nowakowską o udzielenie informacji w przedmiotowej sprawie oraz o to w jakiej formie 

ma odbyć się głosowanie. 

Skarbnik – Danuta Nowakowska przekazała, iż budżet był omawiany na Komisjach. W 

dniu 15 listopada projekt został przedłożony do Rady. Informacja w przedmiotowej 

sprawie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Skarbnika – Danuta Nowakowska 

dodała, iż budżet nie jest czymś stałym i ciągle ulega zmianom, w związku z 

wprowadzaniem nowych zmian i nas będą obowiązywały te zmiany. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła o opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Skarbnik MiG Chodecz odczytała opinię RIO z dnia 9 grudnia 2013 r. co stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Kazimierz Powietrzyński przekazał 

pozytywną opinię Komisji. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej otworzyła dyskusję. 

Radna Ewa Kwiatkowska zapytała czy wiadomo już jakie są harmonogramy rozpoczęcia 

prac związanych z przebudową kąpieliska.  

Burmistrz – Kazimierz Sawiński odpowiedział, iż jest projekt i będziemy jeszcze 

rozmawiać. 

Radna Kwiatkowska wyjaśniła, iż pyta o to bo w budżecie są środki na utrzymanie 

kąpieliska, czy kąpielisko będzie czynne. 

Radna Grażyna Wilińska zauważyła iż część strony w materiałach jest niedodrukowana. 

Skarbnika – Danuta Nowakowska odpowiedziała, iż nie ma problemu i może 

wydrukować brakującą stronę.  



Radna Wilińska dodała, iż tak jak Pan Powietrzyński tu mówił ten budżet w tym roku 

pozwala nam zaplanować dużo inwestycji i to jest fajne że możemy cos zrobić ale 

musimy też być świadomi, że do 2022 roku mamy duże obciążenia. W tamtym roku nam 

tak mówiono, że jest tak źle a ja na przykład się dopiero teraz dowiedziałam, że 

nadwyżkę z 2012 roku w kwocie prawie 270 tys. my wkładamy do tegorocznego 

budżetu. Gdzie mogliśmy już po bilansie w maju włożyć. Widocznie zeszły rok, może inni 

radni wiedzieli, że jest tak duża nadwyżka. Byłam też zaskoczona że 11 listopada był 

robiony z naszego budżetu, bo cały czas mówiono że z projektu. Te pieniądze były ale 

dopiero teraz, nam się nie mówi wielu rzeczy i to mnie niepokoi. Robimy tu pewne 

rzeczy i mówimy, ze na niektóre rzeczy nie możemy sobie pozwolić a nagle się okazuje, 

że 19 600 ma Pan Marszałek zwrócić, myślę że około 30 tys., 270 tys. było z nadwyżki 

czyli 300 tys. a nam się mówi na nic nie ma. Bardzo dobrze że robimy tu wiele rzeczy ale 

chciałabym skoro mamy w tej rezerwie inwestycyjnej, żeby pomyśleć o Chodczu, chodzi 

mi tutaj o dom kultury. Przez 4 lata nie zrobiliśmy nic, nawet złotówki. W Chodczu zaraz 

nam się rozleci ten budynek, albo go rozbierzmy albo zainwestujmy jakieś pieniądze.  

Radny Grabczyński zapytał o załącznik nr 7 Zakład Gospodarki Komunalnej, mamy tutaj 

stan środków na początek roku 124 226 zł, przychody ogółem 2 314 072 i wydatki w tej 

samej kwocie. Natomiast stan środków obrotowych na koniec roku wychodzi 134 700 

złotych. Mam pytanie skąd się to bierze a jeżeli znikąd to prosiłbym o wprowadzenie 

poprawki. 

Skarbnika – Danuta Nowakowska przeprosiła i wyjaśniła, iż jest to błąd pisarski.  

Przewodnicząca Rady powiedziała, iż jest sugestia Przewodniczącego Komisji Budżetu i 

Finansów aby skserować i dostarczyć prawidłowy dokument - załącznik nr 7.  

Radny Arkadiusz Koza zwrócił się do Pani Skarbnik z pytaniem czy jest taka opcja, żeby 

Komisja Rewizyjna miała w swojej teczce opinie RIO. 

Przewodnicząca Rady odpowiedziała, iż protokoły są przekazane. 

Radna Wilińska wskazała Pani Skarbnik, iż na dzisiejszą uchwałę nie dostaliśmy 

załączników. O załączniku nr 4 już rozmawialiśmy i jest napisane wydatki na 2014 rok: 



zakup budynku po byłej zlewni, miała być zmiana ponieważ tą zlewnie już mamy i nie 

wiem czy to zostało zmienione. A załączników nie mamy. 

Skarbnik MiG Chodecz wskazała, iż wszystkie załączniki przekazała do Rady. 

Radna Grażyna Wilińska potwierdziła, iż odnalazła załącznik i jest zmiana rzeczywiście. 

Radny Jerzy Stempczyński zapytał czy gmina może aplikowała do LGD czy gdzieś indziej 

odnośnie tego co też mówiła Pani Wilińska. Jakieś tam środki też są z programu „Ryby” 

do marca. Czy jest jakiś kolejny program, czy Pan Robert z Panem Burmistrzem 

rozmawiał na zabezpieczenie tego obiektu, remont dachu, cokolwiek, czy występował 

jako Miasto i Gmina Chodecz. 

Burmistrz – Kazimierz Sawiński odpowiedział, iż jutro jest zarząd LGD i zobaczymy co 

ustalimy. 

Radny Wiesław Feliniak wskazała, iż ten budżet po raz pierwszy cieszy Radę, ze jest 

skonstruowany w sposób bardziej klarowny i rzeczywiście mamy środki na inwestycje. 

Tylko chce przypomnieć, że stało się tak tylko i wyłącznie dlatego że część radnych 

zdecydowała się i podniosła rękę za bardzo trudną decyzją jeżeli chodzi o kredyt 

konsolidacyjny. Jeżeli nasza Gmina nie podjęła by decyzji o kredycie konsolidacyjnym nie 

było by tu dzisiaj dyskusji o budżecie, dzieleniu „skóry na niedźwiedziu”, inwestycjach. 

Nad tym wszystkim my jako rada musimy się zastanowić i dobrze by było trochę 

zreflektować, ten kredyt był przyjęty bodajże 9 głosami, są protokoły. To teraz nie 

wszyscy wiedzą kto głosował za tym kredytem i wychodzi na to że głównie radni z 

terenów wiejskich mięli tą cywilną odwagę wziąć na siebie i podjąć taką decyzję. A teraz 

się okazuje, że wszyscy są z tego zadowoleni. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Chodczu zamknęła dyskusję. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Grażyna Wilińska odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca poddała uchwałę pod głosowanie. Za głosowało 14, przeciw 0, 

wstrzymało 0. Stwierdziła, że powyższa uchwała Nr XXXVIII/196/14 została podjęta 14 

głosami za i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 



Ad. 7.    Uchwała w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Zalesiu. 
 

Przewodnicząca Rady – Danuta Warszawska poprosiła Sekretarza MiG Chodecz o 

przedstawienie informacji w przedmiotowej sprawie. 

Sekretarz MiG Chodecz – Benedykt Nowakowski powiedział, iż jest teraz właściwy 

moment do podjęcia stosownej uchwały dotyczącej likwidacji szkół podstawowych. Na 

dzisiejszej sesji przedkładamy uchwałę w sprawie zamiaru likwidacji szkoły podstawowej 

w Zalesiu. Za likwidacją przemawiają głównie 2 aspekty: zmniejszająca się liczba dzieci i 

brak perspektyw jeżeli chodzi o dalszy rozwój szkoły w sensie wzrostu liczby dzieci, jak 

również aspekt finansowy tzn. koszty utrzymania szkół na terenie miasta i gminy. Koszty 

utrzymania szkół wzrastają. Podjęliśmy szereg działań oszczędnościowych jeżeli chodzi o 

organizacje szkoły, największe oszczędności w szkole w Chodczu. Również dokonaliśmy 

szczegółowej analizy porównawczej subwencji które szkoły otrzymują jak i 

wydatkowanych kwot. Jeżeli chodzi o 2012 rok, tu chce się ustosunkować do wypowiedzi 

Przewodniczącej Komisji Oświaty, te subwencje na ucznia najwyższe były na terenie 

szkoły podstawowej Zalesie. Cena za 1 ucznia w Zalesiu wynosiła 9000 zł, wydatki na 1 

ucznia 12 653 zł, dopłata do 1 ucznia wynosiła 3654 zł. W szkole w Cettach subwencja 

wynosiła na 1 ucznia 7959, wydatki na 1 ucznia 10 680 zł, dopłata 2 722 zł. Jeżeli chodzi o 

Chodecz, cały Zespół Szkół to jest 8 246 zł na 1 ucznia, wydatki na ucznia 8 939 zł i 

dopłata do 1 ucznia 692 zł. Również to podobnie kształtuje się w gimnazjum. Jeżeli 

chodzi o najbliższe 6 lat, te roczniki jeżeli chodzi o teren administracyjny miasta i gminy 

Chodecz i szkołę w Zalesiu to roczniki mamy: 2007 – 2 osoby, 2008 – 3, 2009 – 8, 2010 – 

3, 2011 – 3, 2012 – 3. Obecnie w tej szkole sami Państwo wiecie jest 5 oddziałów 

łączonych i dążyliśmy do tego aby obniżać koszty. I tu mamy łącznie 56 dzieci. Te wydatki 

są dość wysokie. W 2012 roku 743 tys., są to najwyższe wydatki. W tym wydatki płacowe 

są 680 tys. zł i również my tu dopłacamy tak jak tu wcześniej było powiedziane. Te 

wydatki w 2013 roku wzrosły i wynoszą 790 190 zł. Tymi 2 aspektami się kierowaliśmy. 

Likwidacja tej szkoły nie spowoduje wzrostu oddziałów w szkole podstawowej w 

Chodczu. O ile poprawnie zorganizujemy dowóz tą liczbę dzieci jesteśmy w stanie 

umieścić w tych oddziałach które zostały zaprogramowane. O likwidacji szkoły pewnie 



wiedzieliśmy już wcześniej. Również na tym zebraniu sugerowałem abyśmy się 

zastanowili, bo są inne wyjścia. Można zorganizować stowarzyszenie, które by w inny 

sposób poprowadziło pracę tej szkoły, na innych zasadach by ta szkoła funkcjonowała. Na 

pewno liczba osób które tam pracują by się zmniejszyła, nie mniej pewnie dla dzieci nie 

było by gorzej a wprost lepiej, bo taka fundacja czy stowarzyszenie ma możliwość 

pozyskania środków spoza budżetu Gminy. Jeżeli chodzi o program, założenia 

długofalowe w układzie tak małej gminy to jest widoczne na każdym spotkaniu i 

posiedzeniu. Wystarczyło dofinansować w odpowiedni sposób szkołę w Chodczu, która 

wiadomo w jakim stanie jest, na dzień dzisiejszy wymaga znacznych nakładów. Można by 

zdobyć nowe pojazdy bądź konkretne firmy które polepszą dowóz tych dzieci do szkół, 

zabezpieczyć lepszą opiekę, jak również iść w kierunku modernizacji tych dróg. Ta 

polityka oświatowa to nie jest to że napiszemy liczby z których coś wynika, te liczby my 

widzimy co w danej szkole się dzieje. Społeczeństwo tej miejscowości nie dziwię się bo 

ma rację, nie wiadomo co z tym obiektem zrobić, w jakim kierunku pójdzie 

zagospodarowanie. Wiadomo że nie zagwarantowaliśmy pracy nauczycielom, to jest 

ważny aspekt ludzki. Trzecia sprawa to ginie jeden ośrodek rozwoju na wsi. Miejsce gdzie 

mogą się ludzie spotykać, że mogą porozmawiać. Wieś staje się zwykłą wsią. Szkoła ta 

ma tradycje ogromne. Środowisko Zalesia ma racje, nie mniej jednak przyrost naturalny 

jest jaki jest i aspekty ekonomiczne idą w tym kierunku aby jednak zastanowić się nad 

likwidacją tej szkoły. Jeżeli tej uchwały nie podejmiemy tez się nic nie stanie ale w 

perspektywie dalszej nie będzie się zmniejszała liczba środków. Szkołę w Chodczu też 

trzeba w jakiś sposób unowocześnić. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu – Grażyna Wilińska wyraziła 

negatywną opinię Komisji. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej otworzyła dyskusję. 

Przewodnicząca Danuta Warszawska udzieliła głosu osobom zainteresowanym 

przedmiotową sprawą. 

Przewodnicząca Rady Rodziców Szkoły w Zalesiu – Monika Pawłowska odczytała opinię w 

imieniu wszystkich rodziców uczniów uczęszczających do szkoły podstawowej w Zalesiu 



dotyczącą zamiaru likwidacji szkoły.  

Treść stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Joanna Kulińska ZNP Odział w Chodczu powiedziała iż bez wątpienia dobro dzieci jest 

najważniejsze. Ta sprawa odnośnie likwidacji SP w Zalesiu zaniepokoiła nauczycieli 

ponieważ 11 osób traci pracę. Poinformowano nauczycieli, iż nie ma co liczyć na 

zatrudnienie w SZPO w Chodczu. Wolnych etatów nie ma. Powiedziała iż doskonale 

rozumie jaka jest sytuacja na rynku pracy , jest bardzo źle. Od roku nauczyciele z Zalesia 

poszukują pracy zostawiając swoje CV, jednakże dyrektorzy placówek odpowiadają 

skoro będą wolne etaty zostaną zatrudnieni  miejscowi nauczyciele.  Wskazała, że jeżeli 

pojawią się w miejscowych placówkach wolne etaty, należ pozostawić je dla kadry z 

Zalesia. Każdy  etat nawet niepełny jest ważny dla nauczyciela, ponieważ 5 lat nauczyciel 

bez zatrudnienia traci swoje uprawnienia do nauczania. Wskazała iż rok 2014 to rok na 

przemyślenia, nie na likwidacje szkoły. Poprosiła o szanse dla nauczycieli przedłużając 

pracę o jeden rok a dla dzieci komfort nauki. 

Pani Urszula Wojciechowska Dyrektor SP Zalesie- uważa , że wszystkie takie 

najważniejsze problemy środowiska nauczycieli i dzieci  zostały przedstawione, 

wcześniej na zebraniach i przez Panią Przewodnicząca. Powiedziała iż pracuje jako 

nauczyciel już przez 30 lat. Zaczynała pracę na terenie Gminy Chodecz w Ignalinie. 

Została ona zlikwidowana i jeszcze 3 szkoły przez ten okres. Co stało się z obiektami po 

tych szkołach doskonale wszyscy wiedzą. Obecnie pozostały tylko 2 szkoły wiejskie i 

praktycznie jeżeli zostaną zlikwidowane to oświata wiejska  przestanie istnieć.  Obecnie 

w Zalesiu pozostała tylko szkoła, która stanowi serce wsi. Poprosiła aby dać tej szkole 

czas i dać możliwość coś zadziałać. Jeżeli dzieci będzie mało to na pewno szkoła zostanie 

zlikwidowana. Uważa, że trzeba ten zamysł likwidacji SP Zalesie przemyśleć i właściwie 

zaplanować.  Należy zrobić wszystko aby obecnie ta placówka pozostała, a jeżeli nie 

będzie możliwości to środki z Zalesia przenieść do Chodcza i przygotować też właściw tą 

placówkę na przyjęcie uczniów z Zalesia. Myślę że niepodjęcie tej uchwały dzisiaj 

pozwoli na właściwe przygotowanie we wszystkich kierunkach.  

Pani Sołtys sołectwa Zalesie  Lenc Marzena, wskazała że  



argumenty dzisiaj przedstawione przez rodziców  jak  i przez Panią dyrektor mówią o 

tym, aby  tej szkoły nie likwidować. Jest to szkoła wybudowana w czynie społecznym  i 

ma 86 lat . Z pomieszczeń tej placówki korzystają Panie z KGW, mieszkańcy biorący 

udział w Pikniku Majowym, Dzień Matki jest organizowany. Odbywa się choinka na którą 

przychodzą rodzice. Można powiedzieć , że ten obiekt to Dom Kultury, gdzie społeczność 

lokalna może się spotkać. Odbywają się w tym obiekcie szkolenia, choćby ostatnio dla 

rolników poświęcone. Jest remiza Dom Strażaka, ale nie jest ogrzewany, można zimą 

posiedzieć tylko 15 minut, dłużej się nie da. Poprosiła radnych o podniesienie ręki 

przeciw likwidacji. 

Pan Marek Kwieciński Dyrektor SZPO w Chodczu, powiedział iż był uczestnikiem 

posiedzenia Komisji Sejmowej gdzie przygotowywana jest uchwała w postaci pomocy 

dla nauczyciela. Środowisko nauczycielskie przeżywa bardzo trudne chwile obecnie. 

Rynek pracy w naszej Gminie jest bardzo potrzebny, również w SZPO trzeba będzie 

ograniczyć liczbę zatrudnienia nauczycieli. I to też w bardzo niebezpieczny sposób nie 

pozbywając ich etatów, ale pozbywając ich możliwości godzin, a więc dopełnienia 

pełnych etatów. Co jest bardziej krzywdzące jak nie posiadanie w ogóle pracy. W 

związku z tym Komisja Oświaty w sejmie wystąpi o pomoc dla nauczycieli w takich 

przypadkach. Wskazał aby jeszcze ten rok wstrzymać się z likwidacja tej placówki. 

 

Radny Szymurski Zbigniew myślę , że zostało już powiedziane wszystko przez moich 

przedmówców, więc myślę, że zostawmy tą szkołę na jeszcze rok, dajmy szansę dla 

dzieci i nauczycieli i nie zamykajmy tej szkoły. 

Pan Małecki powiedział iż w roku zeszłym bronił klasy 3 w Chodczu, bo były zakusy na jej 

likwidację, nie jest za tym aby tą szkołę likwidować, choć w przyszłości to nastąpi, trzeba 

będzie rozwiązać problemy dowozu i zorganizować go bardziej skutecznie i zmniejszyć 

koszty. 

Radny Stempczyński Jerzy podsumowując , zostało już wszystko powiedziane, dzieci 

jednak jest coraz mniej i dlatego na przyszłość radzi o możliwości stworzenia 



Stowarzyszenia , ten rok radni odroczą ale co dalej. Problem jednak wróci, odraczając 

likwidację jednak należy myśleć co zorganizować – najlepsze to Stowarzyszenie. 

 

Radny Arkadiusz Koza na dzisiejszej sesji nie usłyszeliśmy od Dyrektora SZPO w Chodczu 

czy jest gotowy na przyjęcie dzieci z placówki w Zalesiu. Czy jest możliwość utworzenia 

oddziałów, aby one nie powstały zbyt duże. Wcześniej usłyszeliśmy że liczba dzieci się 

zwiększa i z automatu powstaje jeszcze jedna klasa i  z drugiej strony trzeba wykonać 

remont w SZPO w Chodczu i być może trzeba będzie dzieci przewozić do Zalesia w celu 

nauki ponieważ tu będzie prowadzony remont. Pewności nie mamy i nie wiemy, w 

programie naprawczym przedstawiono nam do likwidacji dwie szkoły. Nie wszyscy za 

tym programem byli. Próbuje się wywołać uchwałę w celu zamknięcia placówki , w 

budżecie zapewnia się pieniądze na utrzymanie tegoroczne szkoły,  faktycznie trzeba się 

zastanowić, czy jest sens likwidacji i zamknięcia tej placówki. Oceniam, że opieka 

dowożenia i obsługi nad dziećmi jest wadliwa co przejdzie na następne dzieci. Jest to 

bardzo drażliwy temat dla mnie osobiście. Trzeba się zastanowić i rozważyć i zastanowić 

się czy ta likwidacja zaoszczędzi pieniędzy czy może więcej pochłonie ich – dowożenie. 

 

Pan Kwieciński Marek odpowiedział iż zmiana dotyczyłaby jednej zmiany i innych zmian 

by nie było. 

Pan Benedykt Nowakowski Sekretarz powiedział iż nie będzie prowadził polemiki, 

jednakże likwidacja tej placówki jest w gestii Rady Miejskiej, a i również nie chciałby 

wracać do programu oszczędnościowego ponieważ likwidacja placówki wynika z 

programu. Program oszczędnościowy był tworzony wspólnie i wspólnie jest ponoszona 

odpowiedzialność za niego. 

Pani Barbara Krawiecka co było brane pod uwagę przy likwidacji tej placówki, czy tylko 

ten program oszczędnościowy. 

Sekretarz Miasta i Gminy poprosił Przewodniczącą o prowadzenie obrad sesji zgodnie z 

programem. 



Przewodnicząca Rady odpowiedziała, że prowadzi obrady zgodnie z programem, 

jednakże padło pytanie i należy odpowiedzieć. Odpowiedzi nie było należy zapytać w 

sprawach bieżących. 

Radna Ewa Kwiatkowska czy w placówce podjęto jakieś kroki w celu zmniejszenia 

kosztów funkcjonowania SP Zalesie. 

Odpowiedzi udzieliła Pani dyrektor i powiedziała iż kroki oszczędnościowe podjęto przy 

tworzeniu organizacji na  rok bieżący. Większa liczba godzin została włączono do 

oddziałów łączonych.  Przygotowując organizację na rok przyszły  można jeszcze 

poczynić jakieś działania. Jeśli chodzi o wydatki rzeczowe, to już nie ma w czym poczynić. 

Radna Wilińska Grażyna , był program naprawczy jednakże ze stron y Urzędu nie 

przygotowano jakie właściwie korzyści niesie za sobą likwidacja tej szkoły. Na obecną 

chwilę radni nie wiedzą co przyniesie likwidacja, ale nie wiemy jakie wymierne korzyści 

da ta likwidacja. Jeżeli ta placówka zostanie zlikwidowana , to jakie to przyniesie 

oszczędności, ile będzie jeździło autobusów, akie będzie zużycie paliwa, czy trzeba 

będzie w SZPO otworzyć nową klasę itp. jakie będą dodatkowe koszty, czy się zmieszczą 

w subwencji. Na dobra sprawę nie było takiej kalkulacji co to da. Tak abyśmy sobie jasno 

odpowiedzieli.  

Sekretarz MiG nie szukajmy tematów zastępczych, sprawy są jasne , skoro  250 tys. 

dokładamy do SP Zalesie, to minus ujmy koszty  dowozu i wówczas będą oszczędności. 

Należy podjąć działania, a wówczas Pan Burmistrz będzie odpowiedzialny za dalsze 

skutki podjętej uchwały. Nie da się zawczasu robić kalkulacji ponieważ trzeba zrobić 

szereg działań i wówczas nam się to uwidoczni. 

Radny Feliniak Wiesław , zostało już powiedziane bardzo wiele, zgadzam się z 

wypowiedziami rodziców, ale najważniejsze jest dobro dziecka, wychował się radny na 

wsi i chodził do wiejskiej szkoły . Podnosiłem rękę za likwidacja trzech placówek. Jeżeli 

by nie było programu naprawczego i kredytu konsolidacyjnego to nic nie dałoby rady. 

Komisja Oświaty miała czas do działania i zajęcia się tym problemem. Czekaliśmy do 

końca że jeszcze dobry miesiąc i rok. Dobrze będzie jeżeli potrwa nawet dłużej. 

Światełkiem w tunelu będzie to Stowarzyszenie. Należy sprawy wziąć w swoje ręce. Na 



jeden etat wydawanych jest około 4 tys. zł. np. w oddziale przedszkolnym. Ale jeśli 

chodzi o zatrudnienie to trzeba analizować na bieżąco.  

Radny Koza Arkadiusz , może w grę powinna wejść filia placówki Chodcza. Faktycznie 

jest mało dzieci w SP Zalesie i trzeba podejmować działania co do stworzenia w tej 

placówce. Należy przeprowadzić kalkulację dowozu uczniów być może z Chodcza do 

Zalesia. 

Dyskusja zakończona. Przewodnicząca rady udzieliła głos Wiceprzewodniczącej Rady, 

odczytanie uchwały. Radna Wilińska Grażyna odczytała projekt uchwały. Przewodnicząca 

poddała pod głosowanie projekt uchwały. Za głosowało – 0, przeciw – 13, wstrzymało 

się – 1. Uchwała nie została podjęta.  

Ad.8.   Uchwała w sprawie udzielenia pełnomocnictwa do reprezentowania 
Urzędu Miasta i  Gminy Chodecz – Rada Miejska w Chodczu przed Sądem Okręgowym 
we Włocławku  Wydział Pracy i Ubezpieczeń Społecznych. 

 
Przewodnicząca Rady udzieliła wyjaśnień w przedmiotowej sprawie, a 

mianowicie, wiadomym jest że toczy się sprawa w sprawie obniżenia wynagrodzenia dla 
Burmistrza Chodcza przez Radę Miejska. Wiemy że sprawa ta toczyła się w Sądzie 
Rejonowym we Włocławku IV Wydział Ubezpieczeń Społecznych i tą rozprawę Rada 
Miejska wygrała. Burmistrz miał prawo złożyć apelację i taką czynność wykonał. Złożył  
apelację w dniu 27 grudnia 2013r. Na tą apelację została udzielona odpowiedź na tą 
apelację w dniu 21 stycznia 2014r.  Apelacja ta została złożona do Sądu Okręgowego we 
Włocławku Wydział Pracy i Ubezpieczeń Społecznych za pośrednictwem Sądu 
Rejonowego. Będzie toczyła się sprawa i potrzebny jest [pełnomocnik aby reprezentował 
Radę przy toczącej się sprawie. Dlatego został przygotowany projekt uchwały. Jeżeli są 
osoby które chcą zapoznać się  ze  złożoną apelację przez Burmistrza jak również 
odpowiedź na apelację, zaprosiła do teczki która mieści się w Biurze Rady Miejskiej. 

Opinia Komisji  Budżetu i Finansów jest pozytywna jak i całej Rady gdzie odbyło 
się wspólne posiedzenie Komisji w dniu 16 stycznia br. a środki będą z bieżącego 
utrzymania Rady Miejskiej w Chodczu. 

Dyskusji nie było. 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w przedmiotowej 
sprawie. Uchwała została poddana pod głosowanie, za głosowało – 13, przeciw – 0. 
wstrzymało się – 0. Uchwała Nr XXXVIII/……../14 została podjęta. 

 
Ad. 9.   Uchwała w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania taryf za 

zbiorowe zaopatrzenie w  wodę i odprowadzanie ścieków. 
Kierownik  ZGK Chodecz P. Henryk Grzybowski powiedział iż Zakład Gospodarki 
Komunalnej w Chodczu  zwraca się z prośbą o przedłużenie czasu obowiązywania taryf 
za zbiorowe zaopatrzenie w  wodę i odprowadzanie ścieków do końca czerwca 2014r. 



Stawki pozostają na mocy uchwały Nr XXV/131/12 z dnia 27 grudnia 2012r. i odczytał 
stawki zawarte w przedmiotowej uchwale.  
Opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska jest pozytywna. 
Dyskusji nie było. 
Wiceprzewodnicząca rady Miejskiej odczytała projekt uchwały. Przewodnicząca Rady 
poddała uchwałę pod głosowanie. Za podjęciem uchwały głosowało – 13, przeciw -0, 
wstrzymało się – 0. 
 
 
 
 
 

Ad. 10.  Interpelacje i  zapytania radnych. 
 
Radny  Szymurski  Zbigniew – w sprawie zjazdu na plaże nad jezioro Chodeckie, uważa 
,że zjazd nad  jezioro  jest nie do wykonania i ni do zrobienia według przedłożonego 
projektu. Uważa że rozwiązanie tego zjazdu powinno być inne. A mianowicie z ulicy 
Ogrodowej przy obiekcie Klubu, zrobić taki zjazd aby mógł zjechać sprzęt ciężki w postaci  
strażackiego  samochódu itp. Natomiast zejście z ulicy Warszawskiej powinno być w 
formie deptaka.  Wskazał iż nad obecnym planem należy się zastanowić i 
przedyskutować. 
 
Radna  Wilińska Grażyna – zwróciła się z zapytaniem, czy w założeniach do projektu jest  
zjazd sprzętem ciężkim lub karetką pogotowia nad jezioro.  Jakie są warunki tego 
projektu. Jeżeli nie ma zamieszczonego w projekcie zjazdu powyższym sprzętem to dla 
kogo ten zjazd.  Koniecznym jest aby takie samochody mogły zjechać nad jezioro. Poza 
tym wskazała na potrzebę  właściwego utrzymania dróg w przejezdności a w 
szczególności od Dąbrowic ponieważ dojeżdżają uczniowie do szkół. 
 
Radny Koza Arkadiusz -  uważa, że zjazd nad jezioro, to również ma być droga do zjazdu 
samochodów pogotowia, strażackich i ewentualnie pojazdów dostawczych. To są 
główne powody wybudowania drogi do jeziora.  
 
Radna Kwiatkowska Ewa – ponawia prośbę, o opinię innego projektanta co do 
usytuowania drogi zjazdowej  dodatkowej do jeziora od ulicy Ogrodowej.  
 
Radny  Koza Arkadiusz -  wcześniej wnioski co do przedmiotowego projektu były 
składane już w roku poprzednim, tak aby uniknąć  błędów przy prowadzeniu inwestycji 
w roku bieżącym. Zapobiegamy temu aby później nie było, że trzeba zwracać pieniądze 
do Urzędu Marszałkowskiego. 
Ponadto wskazał na potrzebę właściwego odśnieżania dróg gminnych, a nie tylko dróg 
powiatowych. 
 



Radna  Ewa Kwiatkowska – wskazała na potrzebę właściwego utrzymania w okresie zimy 
chodnika od Chodeczka do Chodcza, tak aby dzieci dochodzące do szkoły miały godziwe 
warunki przejścia. 
 

Ad. 11.  Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
 

1.  Małecki Krzysztof -  zwrócił się z zapytaniem, dlaczego droga dojazdowa do jeziora 
jest zaprojektowana  jako zjazd do jeziora od ul. Warszawskiej, a nie od ul. Ogrodowej, 
czyżby działka gminna przy obiekcie po byłym Klubie była na sprzedaż.  
-  poprosił o wyjaśnienie, dlaczego w roku 2013r. Gmina zaciągnęła dwa kredyty, co 
wcześniej zapowiadano, że nie będą dokonywane takie czynności. Pani Skarbnik 
oszukała nas dwa razy powiedział, na śmieciarkę nie było pieniędzy raptem  w 
listopadzie pieniądze się znalazły, ukrywała Pani pieniądze od kwietnia 2013r.  Dożynki  
nie odbyły się bo nie było pieniędzy, pieniądze miały być z Urzędu Marszałkowskiego na 
11 listopada i znowu Pani oszukała bo Gmina za 11 listopada zapłaciła ze swoich 
pieniędzy. Powiedział iż Pani Skarbnik jest niewiarygodna, że nie powinna zajmować 
tego stanowiska. 
 
Burmistrz Chodcza odpowiedział , iż za takie pomówienia zgłosić trzeba będzie sprawę 
na policję. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła o kulturę wypowiedzi osób zabierających głos 
w dyskusji. 
 
Pani Skarbnik  powiedziała iż  Pan Małecki wypowiedział bardzo ciężkie słowa i  nie wiem 
jak się ustosunkować do tego. 
 
2.  Janicki  Józef –  zadał pytania a mianowicie w dniu 19-go Stycznia było wyzwolenie 
miasta Chodcza, Urząd Miasta i Gminy winien pamiętać o takich rocznicach, a obecnie 
tylko preferowane są dożynki i kupała. 
-  odnośnie budynku na ulicy Ogrodowej – na inne inwestycje są środki finansowe w 
budżecie , jak na budynek w Woli Adamowej natomiast na  modernizację tego obiektu 
ciągle brak.  Z tego wniosek , że chyba chodzi o sprzedaż tej działki. W żadnym planie do 
roku 2020 nie ma ujętej modernizacji tego obiektu. Niech wieś się rozwija, ale  w 
Chodczu kultura nie ma prawa się rozwijać. Jeżeli chodzi o wypowiedź w gazecie Tu i 
Teraz, powiedziała Przewodnicząca ze mieszkańcy Zbijewa porządkowali przy dębach w 
parku. Jednakże to nieprawda, ponieważ duży wkład w porządkowanie wprowadziło 
Bractwo Miłośników Ziemi Chodeckiej. Wskazał iż powinny być brane pod uwagę w swej 
działalności  Stowarzyszenia jak Bractwo czy KGW. 
-   odnośnie śmieci składowanych przy ogrodzeniu  cmentarza – należy to uprzątnąć, 
buduje się plaże, kawiarenki, o drogi na wsiach się dba  a śmieci zalegają w widocznych 
miejscach. 
-   poprosił o udzielenie odpowiedzi sprzed  około dwóch lat, które wnioski zgłaszał na 
sesji. 



-  kto w Urzędzie  jest odpowiedzialny za pomniejszenie majątku Gminnego? 
Burmistrz Chodcza odpowiedział iż za pomniejszenie majątku Gminnego jest 
odpowiedzialna Rada Miejska. 
- odpowiedzi pozostałe na pismie. 
 
3. Krawiecka Barbara -  dlaczego kupuje się w Woli Adamowej „ruinę „ budynek po 
mleczarni  dla  kobiet na świetlicę a szkoła została sprzedana za marne pieniądze. Obiekt 
po szkole można było przeznaczyć na Dom Pomocy Społecznej. Zabezpiecza się raz 30 
tys. następnie 30 tys. zł. na ruinę w Woli Adamowej. 
- gdzie się podziały pieniądze z dożynek ubiegłorocznych, które się nie odbyły . Na co 
zostały  przeznaczone? Dożynek rolnicy nie mieli. Były pieniądze w budżecie Gminy i 
teraz gdzie się podziały. Dlaczego u nas nie ma osoby pełniącej obowiązki kiedy jest 
nieobecny Burmistrz w pracy. Rolnicy powinni mieć swoje święto plonów. 
Sekretarz  odpowiedział iż nie ma upoważnień do zaciągania zobowiązań co do 
finansów. 
- wskazała na wywieszanie nazwisk osób którym  został  umorzony podatek, 
- dlaczego przeszedł wniosek w sprawie  kupna obiektu po mleczarni w Woli Adamowej 
na świetlicę, a dlaczego nie został podjęty  wniosek w sprawie  modernizacji obiektu po 
byłym Klubie przy ul. Ogrodowej, 
 
4. Pan Małecki powiedział iż na terenie Gminy  mamy takie zabezpieczenie kulturowe 
jak osiem jednostek OSP, Biblioteka Publiczna i dwie Rzymsko-Katolickie Parafie na 
naszej Gminie.  
 
5. Walczak  Janusz  sołectwo Mstowo  - podniósł sprawę remontu świetlicy i 
doprowadzenia energii elektrycznej we Mstowie.  Złożył pismo do Burmistrza w tej 
sprawie i odpowiedź otrzymał po roku czasu  że w budżecie nie ma środków . Nie jest 
potrzebna  duża kwota. Złożyłem ponownie w listopadzie 2013r. Do obecnej chwili nie 
otrzymałem odpowiedzi . Ponadto wskazał na potrzebę wywozu  śmieci  zgromadzonych 
w pojemnikach wokół świetlicy. Jest bardzo złe usytuowanie pojemników na śmieci , 
należy sprzątnąć ten teren i postawić tablicę  o składowaniu śmieci w innym miejscu. 
Poprosił Pana radnego aby miał na uwadze podniesione problemy . 
Przewodnicząca Rady Miejskiej przekazała, aby napisać pismo w powyższych tematach 
do Rady Miejskiej. 
 
6. Krawiecka Barbara powiedziała iż narzekamy że jesteśmy Gminą biedna jest to 
nieprawda , mamy władzę nieudolną. Umarza się podatki i trzeba podawać do publicznej 
wiadomości nazwiska osób którym umorzono lub odroczono. Nasza władza nie umie się 
gospodarować. Nie otrzymujemy środków z zewnątrz, bo władza nie umie się postarać o  
środki. 
 
 
 
 



12.  Zakończenie obrad sesji. 
Po wyczerpaniu punktów porządku  sesji, Przewodnicząca Rady Miejskiej zakończyła  

obrady wypowiadając  ” zamykam obrady XXXVIII sesji Rady Miejskiej w Chodczu.” 

 

Protokołowała: 

E. Pawlak. 

 

Przewodniczący 
Rady Miejskiej 

 
Danuta Warszawska 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


